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§ 144 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2020-11-24 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från SKR: Det demokratiska samtalet 
samt skift gällande hot och hat mot 
kommunpolitiker  

 

Meddelande från Storsthlm; information om 
serviceavgift 2021 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från Länsstyrelsen till digital 
kommunträff gällande klimatanpassad 
dricksvattenförsörjning den 25 november 2020 

 

Information från Stortshlm med inbjudan till 
en workshop om att leda och delta i politiska 
möten på distans 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 20-42 Överenskommelse om ändringar 
i Allmänna bestämmelser samt bilagor till AB  

 

Cirkulär 20-44 Huvudöverenskommelse om lön 
mm – HÖK 20 – med OFR Allmän kommunal 
verksamhet 

 

Cirkulär 20-45 Definitivt omsorgsprisindex för 
2020 publicerat.  

 

Cirkulär 20-43 Överenskommelse om Lön och 
anställningsvillkor för personlig assistent och 
anhörigvårdare – PAN 20 med Svenska 
Kommunalarbetareförbundet 
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Cirkulär 20-41 Huvudöverenskommelse om lön 
mm HÖK 20 med Svenska 
kommunalarbetarförbundet 

 

Cirkulär 20-46 Kommunala ansvarsåtaganden 
för egna hem och småhus i bostadsrättsform 

 

Övrigt 
 

Käppalaförbundet: styrelseprotokoll från den 13 
oktober 2020 

 

Södertörns brandförsvarsförbund: direktionens 
protokoll från 23 oktober 2020 

 

VärNa: styrelseprotokoll från den 16 oktober 
2020 

 

Käppalaförbundet, förbundsfullmäktiges protokoll 
från den 3 november 2020 

 

Käppalaförbundets nya förbundsordning från 
och med 20 november 2020 

 

 
- - - - - 
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§ 145 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2020-11-24 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Fastställande av kommungemensam 

informationshanteringsplan för 
ekonomiprocessen, 
KFKS 2020/540 

Ingrid Mohlin, enhetschef 
administrativa 
serviceenheten 

2020-10-01 

2.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
uppdrag 204 Taktilt träd i Nacka 
kreatörspool, 
KFKS 2020/632 

Peter Skogberg, 
enhetschef enheten för 
bygg o anläggning 

2020-08-31 

3.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
uppdrag 203 Jordglob i Nacka 
kreatörspool,  
KFKS 2020/627 

Peter Skogberg,  
enhetschef enheten för 
bygg o anläggning 

2020-08-31 

4.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
konsult för utvärdering av Nacka 
kommuns hantering av 
Coronapandemin, 
KFKS 2020/844 

Henrik Ahl,  
stabschef 
stadsledningskontoret 

2020-10-15 

5.  Beslut om placeringar 2020-10-15 
tom 2020-10-20 
KFKS 2020/727 

Christina Rapp Lundahl 
Tf ekonomi och 
finansdirektör 

2020-10-26 

6.  Kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020, ansvar 
21xxx 
KFKS 2019/1100 

Karin Kollberg, social- 
och äldredirektör 

2020-09-25 

7.  Anstånd med inbetalning av 
kostnad för detaljplan 
KFKS 2019/495 

Christina Rapp Lundahl, 
tf ekonomi- och 
finansdirektör 

2020-11-11 
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8.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
konkurrensutsättning DIS 
upphandlingskonsult,  
KFKS 2020/890 

Sebastian Nordgren, 
enhetschef inköpsenheten 

2020-10-14 

 
- - - - - 
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§ 146 KFKS 2020/308 

Månadsbokslut oktober 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för oktober månad 2020 för kommunstyrelsen till 
protokollet. 

Ärende 
Det samlade ekonomiska läget för kommunstyrelsen är bra med en ekonomi bättre än 
budget både per oktober och i prognosen för helåret. Perioden januari - oktober 2020 visar 
ett utfall på -106,2 miljoner kronor, vilket är 38 miljoner kronor bättre än budget. Bättre 
resultat än budget redovisas för välfärd skola (21,4 miljoner kronor), Välfärd 
samhällsservice (2,5 miljoner kronor), stöd- och serviceenheterna (7,7miljoner kronor) och 
fastighetsverksamheten (14,5 miljoner kronor). Kommunstyrelsen övergripande (8 miljoner 
kronor) och stadsledningskontoret (0,5 miljon kronor) visar ett underskott. 
Prognosen för helåret är -150 mnkr, 16 miljoner kronor bättre än budget. 
Prognosavvikelsen kommer från kommunstyrelsen övergripande (-7 miljoner kronor), 
välfärd samhällsservice (-2,4 miljoner kronor), välfärd skola (+9,4 miljoner kronor), 
Brandförsvar (-1,2 miljoner kronor). Stöd- och serviceenheterna visar en bättre prognos 
(+7 miljoner kronor). 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 13 
november 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 147 KFKS 2020/284 

Månadsbokslut oktober 2020 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för oktober 2020. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till oktober på 615 miljoner 
kronor ligger resultatet 148 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten. 
Den sammantagna effekten av ökade statsbidrag, reavinster och exploateringsintäkter samt 
att nämndernas resultat visar på överskott ligger bakom det positiva resultatet för 
kommunen som helhet. Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning redovisar en 
positiv avvikelse jämfört med periodens budget. 
 
För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 719 miljoner kronor, vilket är 230 
miljoner kronor högre än årsbudgeten på 489 miljoner kronor. Skatteintäkter, generella 
statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än budgeterat. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 685 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av oktober 1,35 miljarder kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 13 
november 2020 
Bilaga Månadsbokslut oktober 2020 för Nacka kommun 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är väldigt glad över det fina finansiella resultat som kommunen visar upp. 
Något som dock oroar oss är att verksamhetens kostnader beräknas bli mycket större än 



 
13 (57) 

 24 november 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

budgeterat.  I helårsprognosen så beräknas kommunen ha 262 miljoner mer i kostnader 
under 2020 än vad man budgeterat för. Att nettoresultatet ser så bra ut beror på att man 
också haft mycket större intäkter än budgeterat också men det är viktigt att noggrant 
analysera och se vad de ökade kostnaderna kommer ifrån och att detta följs noggrant.” 
- - - - - 
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§ 148 KFKS 2020/1018 

Exemplifiering av Firmatecknare 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen gör följande exemplifiering 
av vilka tjänstemän som enligt 11 § reglementet med gemensamma bestämmelser för den 
politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i 
förening med kommunstyrelsens ordförande. 
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Hans Peters eller andre vice ordföranden Khashayar 
Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen 

• Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
• Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman 
• Arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell 
• Ekonomi- och finansdirektör Jörn Karlsson 
• Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius 
• Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
• Personaldirektör Elisabeth Carle 
• Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
• Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 
• Social- och äldredirektör Karin Kollberg 
• Miljö- och bygglovdirektör Andreas Totschnig 
• Stadsutvecklingsdirektör Katarina Wåhlin Alm 
• Stadsjurist Sidrah Schaider 
• Utbildningsdirektör Susanne Nord 
• Stöd och servicedirektör Hans-Otto Halvorsen 

 

Ärende 
Av reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen anges att 
ansvarig tjänsteperson har rätt att underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i förening 
med kommunstyrelsens ordförande. Externa kontakter, exempelvis bank eller externa 
avtalsparter, efterfrågar ofta beslut om vilka namngivna tjänstepersoner som äger rätt att 
teckna avtalen eller andra åtaganden för kommunens räkning. För att underlätta för externa 
kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal som kommunen ingår, 
föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar vilka som kan vara 
firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en exemplifiering. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 10 
november 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 149 KFKS 2020/1017 

Ansökan om att förbruka stiftelsen Sociala samfondens 
tillgångar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
1. Kommunfullmäktige beslutar att inge en ansökan om tillstånd enligt 6 kap. 5 

§stiftelselagen till länsstyrelsen om att förbruka stiftelsen Sociala Samfondens 
resterande tillgångar. 

2. Under förutsättning att beslut enligt ovan fattas, beslutar kommunfullmäktige 
att skänka Sociala samfondens resterande tillgångar till Majblommans 
lokalförening i Nacka. 

Ärende 
Kommunfullmäktige förvaltar stiftelsen Sociala samfonden. Fondens årliga avkastning har 
blivit allt lägre med åren och under de senaste fem åren har det inte varit möjligt att göra 
utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som finns att fördela är lägre än 
kostnaderna för annonsering och övrig administration. Eftersom det inte finns någon 
upplösningsrätt i stadgarna för Sociala samfonden kan den enbart upplösas enligt de fyra 
förutsättningar som anges i 6 kap. 5 § stiftelselagen (1994:1220). Samtliga fyra 
förutsättningar är uppfyllda i år. En ansökan om att få tillstånd till upplösning behöver 
därmed göras till länsstyrelsen. Socialnämnden föreslår att kvarstående tillgångar ska 
skänkas till Majblommans lokalförening i Nacka (§ 125, SOCN 2015/373-790).  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 oktober 2020, § 125 
Tjänsteskrivelse från omsorgsenheten, daterad den 10 oktober 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
socialnämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 150 KFKS 2020/935 

Revidering kommunstyrelsen och utbildningsnämndens 
reglementen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige reviderar kommunstyrelsens och utbildningsnämndens reglementen i 
enlighet med bilaga 1 och 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 6 november 2020. 
 

Ärende 
I skollagen används begreppet ”huvudmän inom skolväsendet”: Begreppet innebär att 
kommunen är huvudman för kommunalt drivna skolor och att fristående skolor är sina 
egna huvudmän. En uppdelning i ansvaret som huvudman enligt skollagen görs i Nacka 
kommun mellan utbildningsnämnden som finansieringsansvarig nämnd och 
kommunstyrelsen som ansvarig för de kommunala förskolorna/skolorna. I syfte att 
förtydliga uppdelningen av ovan ansvar förslås revideringar av reglementena. 
Utgångspunkten för revideringarna är att tydliggöra kommunstyrelsens ansvar såsom 
huvudman för utbildningen i det kommunala förskolorna och skolorna inom vissa 
skolformer, likt de fristående aktörerna, och utbildningsnämndens ansvar såsom 
hemkommun. Skrivningarna syftar inte till att förändra nuvarande uppdrag utan istället 
förtydliga uppdelningen av ansvar som åligger respektive nämnd. 
 
Förslag om revidering av utbildningsnämndens reglemente har beretts i den nämnden och 
föreslagna ändringar för kommunstyrelsen har beretts av kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott för att gå i ett gemensamt ärende via kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Ärendet kommer därefter beredas av kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 
november 2020 
Bilaga 1 Förslag på reviderat reglemente för kommunstyrelsen 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens reglemente i nuvarande lydelse 
Bilaga3 Förslag på reviderat reglemente för utbildningsnämnden 
Bilaga 4 Utbildningsnämndens reglemente i nuvarande lydelse 
Bilaga 5 Protokollsutdrag kommunstyrelsens verksamhetsutskott (planeras att fattas, 

med omedelbar justering, vid sammanträde den 24 november 2020) 
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Bilaga 6 Protokollsutdrag utbildningsnämnden den 5 november 2020 § 77 UBN 
2020/132 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 151 KFKS 2020/864 

Kundval i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att grunden för Nackas 
valfrihetssystem utgörs av ett auktorisationssystem benämnt kundval, i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 november 2020. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit initiativ till en översyn av Nackas kundvalssystem, vilket nu 
ligger inom ramen för projektet ”Kundval 2.0 – utveckling”. I projektets tidiga skede har 
det vid en första genomgång visat sig att valfrihetssystem enligt lagen om valfrihetssystem 
(förkortad LOV) till viss del har sammanblandats med kommunens beslutade 
auktorisationssystem benämnt kundval. Då LOV och kundval skiljer sig åt bland annat vad 
gäller begrepp, vilka tjänster som kan omfattas av respektive system samt formerna för 
överklagande finns det skäl till att förtydliga kommunens val av auktorisationssystem. I 
ärendet redovisas grunderna för Nackas auktorisationssystem benämnt kundval som utgår 
ifrån kommunens antagna reglemente för kundval. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 11 
november 2020 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och 
kanslienheten. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Hans Peters yrkande 
om bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann 
att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
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Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Vi Kristdemokrater följer med stort intresse det övergripande arbetet omfattande samtliga 
kundval i kommunen och har i Äldrenämnden påtalat behovet sedan vi tog över 
ordförandeskapet där.  
Förtydligande behövs då reglementen och generella villkor för alla kundval beslutas av 
kommunfullmäktige medan diskussioner och specifika villkor behandlas inom respektive 
kundval och beslutas på nämndnivå.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Ärendets enda väsentliga poäng tycks vara att kundval är som LOV (Lagen om valfrihet) 
fast med någon form av kommunalt stöd att kunna används i fler verksamheter. Som 
sådant ter sig ärendet rätt överflödigt. 
Det finns vissa verksamheter där LOV eller sk ”kundval” fungerar bra. Och det finns 
verksamheter där upphandlade leverantörer eller kommunal produktion skulle ge bäst 
resultat. Ideologiska låsningar att det är just den upphittade kundvalsmodellen från förra 
seklet som med skohorn ska tvingas in i alla verksamheter är lika skadlig som att tanka 
varenda bil med diesel, oavsett om den körs på bensin eller el. 
Vi socialdemokrater är öppna för att använda upphandlade leverantörer, kommunal 
produktion eller LOV/kundval i olika sammanhang. Det gäller att få bästa resultat för våra 
medborgare i varje verksamhet. Vi hade önskat att den omsorgen om Nackabornas bästa 
hade funnits hos den moderatledda majoriteten.” 
 
- - - - - 
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§ 152 KFKS 2005/953-106 

Näringslivssamarbete genom Stockholm Business 
Alliance - Ny Avtalsperiod 2021 -2025 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
1. Nacka kommun ingår avtal om näringslivssamarbete med 

Stockholm Business Alliance för verksamhetsåren 2021-2025 enligt bilaga 1 
till tjänsteskrivelsen den 26 oktober 2020. 

 

Ärende 
Stockholm-Mälarregionen ligger väl till, inom flera olika branschsegment, för att ta för sig 
på den internationella näringspolitiska kartan. Genom samarbetet förstärks möjligheterna 
att locka hit, främst företagsetableringar, men även stora internationella arrangemang. Det 
är också en styrka i kontakterna med näringslivet att ha en gemensam vision och 
synkroniserade organisatoriska resurser för hela Stockholmsregionen. Just nu är 57 
kommuner anslutna till partnerskapet kallat Stockholm Business Alliance (SBA). 
Partnerskapet innebär att, bland annat, investeringsfrämjande insatser samordnas genom 
bolaget Stockholm Business Region AB (SBR). Partnerskapet arbetar internationellt under 
parollen ”Stockholm, the Capital of Scandinavia”. Varje kommun bidrar med 4 kronor per 
invånare och år. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 26 oktober 2020 
Bilaga 1 SBA Avtal 2021 – 2025 
Bilaga 2 Följebrev SBA Avtal 2021 – 2025 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 153 KFKS 2020/1011 

Ramar och förutsättningar för att genomföra avrop av 
kommunbilar genom operationell leasing från SKR:S 
ramavtal 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att för kommunbilar genomföra avrop från SKR:s avtal för 
operationell leasing i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 11 
november 2020 
 

Ärende 
Kommunen använder idag SKR:s avtal för operationell leasing för kommunbilar, men då 
dessa löpt ut och SKR:s genomfört en ny upphandling föreslås att kommunen avropar från 
det nya avtalet framgent. Längd på avropsavtalet föreslås vara två år inklusive två optioner 
om 1 år vardera, avtalstiden är då parallell med SKR:s ramavtal. 
 
SKR:S avtal omfattar tjänsten operationell leasing. Denna leasingform innebär att 
leverantören tar hand om finansiering samt administration, förvaltning och tillhandahåller 
funktionen ”vagnpark”. Det vill säga ansvarar för all administration avseende kommunens 
fordon. Nacka kan fritt besluta vilka fordon som ska omfattas av denna 
finansieringslösning. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och inköpsenheten, daterad den 11 november 
2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 154 KFKS 2020/941 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
elenergi 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att 
 

1. att inleda upphandling av förbrukningsel i enlighet med inköpsenhetens 
tjänsteskrivelse daterad den 27 oktober 2020 och 

2. att genom fullmakt uppdra åt på SKL Kommentus Inköpscentral att genomföra 
upphandlingen. 

 

Ärende 
Det nuvarande avtalet för elenergi löper ut den 28 februari 2021 och ny upphandling 
behöver göras för att säkerställa att leverans av elenergi ska kunna ske därefter. Genom 
fullmakt föreslås att uppdra åt SKL Kommentus Inköpscentral (SKI) att genomföra 
upphandlingen. SKI har inrättat ett dynamisk inköpssystem för inköp av elenergi där 
kommunen kan annonsera det kommungemensamma behovet. I nuläget finns 10 
kvalificerade leverantörer som kan lämna anbud. Avtal föreslås ingås med en leverantör 
och längden på avtalet föreslås vara fyra (4) år. Start för leverans av elenergi från det nya 
avtalet planeras till den 1 mars 2021. 
Den el som levereras ska ske till ett rörligt elpris och med Svenska Naturskyddsföreningens 
miljömärkning ”Bra miljöval”. Den anbudsgivare som lämnat lägsta pris (arvode) i 
öre/kWh kommer att antas. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten, daterad den 27 
oktober 2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för fastighetsförvaltning och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 155 KFKS 2020/1016 

Samverkansavtal med Värmdö kommun inom mät- och 
kartverksamheten 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå samverkansavtal med Värmdö kommun inom mät- och 
kartverksamheten, under förutsättning att Värmdö kommun fattar ett likalydande beslut. 
 

Ärende 
Under våren har en diskussion förts mellan lantmäterienheten i Nacka kommun och Kart 
och GIS-avdelningen i Värmdö kommun angående att ta fram ett samverkansavtal inom 
mät- och kartverksamheten som rör uppdrag inom de båda verksamheternas 
myndighetsutövning, såsom upprättande av nybyggnadskartor. Lantmäterienheten 
bedömer att avtalssamverkan kommer att medföra bättre service till kommuninvånare i 
respektive kommun, till minskad sårbarhet, effektivare resursutnyttjande samt 
kompetensutbyte mellan kommunerna. 
 
Enligt 9 kap. 37 § kommunallagen kan kommuner ingå samverkansavtal om att dess 
uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun. Vad gäller frågan om en 
eventuell upphandlingsskyldighet enligt lagen om offentlig upphandling, LOU, så gäller inte 
sådan om uppgifterna utgör myndighetsutövning. 
 
Vid sitt sammanträde den 24 juni 2020 beslutade miljö- och stadsbyggnadsnämnden att 
föreslå kommunstyrelsen att ingå samverkansavtal med Värmdö kommun inom mät- och 
kartverksamheten. Därefter har kommunen avvaktat för att ärendet skulle behandlas i 
Värmdö kommun. Förslag till beslut om att ingå ett samverkansavtal med Nacka kommun 
kommer att behandlas av kommunstyrelsen i Värmdö kommun den 2 december 2020. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och lantmäterienheten, daterad den 19 
november 2020 
Bilaga 1 Avtal med Värmdö inom mät- och kartverksamheten 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2020 

§160 (MSN 2020/86) 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och lantmäterienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 156 KFKS 2020/860 

Revisionsrapport nr 2 2020 - Granskning av efterlevnad 
Dataskyddsförordningen GDPR 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget yttrande över revisionsrapport 2/2020 enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 9 november 2020. 
 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under våren 2020 låtit EY genomföra en granskning av 
efterlevnaden av den allmänna dataskyddsförordningen (dataskyddsförordningen, GDPR) 
inom kommunen i stort. Av den sammanfattande bedömningen framgår att revisorerna 
bedömer att efterlevnaden av dataskyddsförordningen i allmänhet är god, men att den 
behöver stärkas inom vissa områden. Framförallt består de identifierade bristerna av 
avsaknad av formaliserade rutiner för uppföljning och kontroll av efterlevnad. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 9 
november 2020 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse – Granskning. Efterlevnad av Dataskyddsförordningen 

GDPR (daterad den 16 september 2020) 
Bilaga 2 Revisionsrapport nr 2 2020 – Granskning av efterlevnad 

Dataskyddsförordningen GDPR (daterad den 16 juni 2020) 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Revisionsrapporten lyfter viktiga frågor. I synnerhet är det viktigt att implementerandet 
och efterlevnaden av en så pass viktig förordning som denna sker enhetligt och därför är 
det viktigt med sammanhängande och kommunövergripande riktlinjer. 
Dock saknar vi eftertänksamhet om nivån på hur detta efterlevs. Syftet med 
dataskyddsförordningen är att skydda fysiska personer vid behandling av personuppgifter 
inom unionen. Rätt efterlevd kan den ge gott skydd men om den används felaktigt kan det 
ställa till problem. 
Exempelvis har vi reagerat på när vigselförrättare inte får ta del av personuppgifter för dem 
som ska vigas innan de tackar ja till att åta sig vigseluppdraget. Den som ansöker om att bli 
vigd av en vigselförrättare torde i rimlighetens namn vara medveten om att de 
vigselförrättare som kommunen tillfrågar kommer att veta om den personens namn. Eller 
åtminstone få information att så sker. Ett annat exempel är när den som skickar in ett 
medborgarförslag får sitt namn överstruket när handlingen publiceras. Det är högst rimligt 
att förutsätta att den som skickar ett förslag till kommunen är medveten om att handlingen 
kommer att publiceras. Eller åtminstone informeras om det och i såfall få möjligheten att 
särskilt begära att få sitt namn bortplockat från handlingen. Det här är bara två exempel av 
många där vi tycker att dataskyddsförordnigen övertolkas och därmed efterlevs felaktigt. 
Därför vill vi att en kommunövergripande översyn också ser över och hittar rimliga och 
korrekta arbetsmetoder.” 
 
- - - - - 
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§ 157 KFKS 2020/596 

Remiss – En mer likvärdig skola – minskad 
skolsegregation och förbättrad resurstilldelning SOU 
2020:28 
Yttrande till utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar utbildningsnämndens 
förslag till yttrande med följande tillägg: 
 

1) Tillägg till sammanfattningen längst ned på s 2 
Nacka kommun avstyrker följande förslag: 
Att kötid inte längre ska kunna användas som urvalsgrund till fristående skolor (Avsnitt 
6.5.2) 
 

2) Nytt stycke förs in på s 10 före ”Möjlighet att överklaga skolplaceringar” 
Urvalsgrunden kötid för fristående skolor 
Grundregeln för fristående skolor är att vara öppna för alla elever, medan en kommunal 
huvudmans uppgift är att säkerställa placering för alla elever folkbokförda i kommunen. 
Det är således två olika grunder som en fristående och en kommunal huvudman har att 
utgå från och som gör det rimligt att urvalsgrunderna inte är fullt ut lika för en fristående 
och en kommunal skola.  
 
Eftersom närhetsprincipen inte är en självklar urvalsgrund för fristående skolor, utifrån 
deras öppenhetskrav, tillämpas ofta kötid istället. Utredningen föreslår dock att kötid som 
urvalsgrund tas bort, i syfte att minska skolsegregationen. Barn till välinformerade 
vårdnadshavare får större möjlighet att komma in på de mest populära fristående skolorna 
genom att de tidigt ställer sina barn i kö, enligt utredningen. Det problemet borde dock 
minska om aktivt skolval blir huvudregel i fler kommuner och om informationen om 
skolor till vårdnadshavare och elever förbättras, så som utredningen också föreslår. Att ta 
bort en urvalsgrund som är enkel att förstå, transparent och förutsägbar för 
vårdnadshavare och elever, till skillnad från lottning, kommer inte bidra till att en enda 
skola blir bättre och därmed inte heller till en mer likvärdig skola. Det som krävs är snarare 
att ansvarig huvudman ser över förutsättningarna för en skola som inte klarar sitt uppdrag. 
Staten har därtill verktyg att tillämpa om problemet är att en huvudman brister i sitt 
ansvarstagande. Mot ovanstående bakgrund avstyrker Nacka kommun förslaget om att 
kötid inte längre ska vara en tillåten urvalsgrund till fristående skolor.  
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3) Nytt stycke förs in längst ned på s 11 (om Skolans finansiering):  
Det är främst kommuner i Stockholmsregionen, bl a Nacka, som skulle drabbas hårt av 
denna omfördelning. Vi skulle straffas för att målmedvetet ha arbetat för att motverka 
skolsegregation och skapa hög kvalitet för alla elever, det är en orimlig och oacceptabel 
konsekvens.   
 

4) Nytt stycke förs in längst ned på s 5 (Om ”allsidig social sammansättning”) 
Därutöver anser Nacka kommun att den föreslagna lagregleringen skapar ny osäkerhet för 
kommunerna om vad som ska anses vara tillräckliga åtgärder för att man ska ha fullgjort sin 
uppgift. Det framgår överhuvudtaget inte hur Skolinspektionen kommer att göra tillsyn av 
kommunernas arbete på detta område och på vilka grunder man eventuellt kan rikta kritik. 
 

Ärende 
Nacka kommuns yttrande avseende den statliga offentliga utredningen En mer likvärdig 
skola - minskad skolsegregation och förbättrad resurstilldelning (SOU 2020:28) innebär att 
förslag om bland annat införande av aktivt skolval, förändringar i skollagen om 
närhetsprincipen och möjlighet för kommuner som vill att använda urvalsgrunden 
syskonförtur vid placering av elever i kommunala skolor tillstyrks. Förslag som avstyrks 
innefattar bland annat att hantering och beslut av elevers skolplacering överförs till statlig 
nivå och förslag till förändringar avseende finansieringen av skolan.  
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 5 november 2020 (§ 73) 
och beslutade då att föreslå kommunstyrelsen att anta utbildningsenhetens förslag till 
yttrande med följande ändring: 1) En ny punkt läggs till sist under rubriken "Nacka 
kommun tillstyrker följande förslag" med följande lydelse: "Att särskilda skäl ska kunna ge 
företräde för placering i en kommunal skola (Avsnitt 6.5.1). Det är angeläget att det i 
lagstiftningen framgår vad som avses med särskilda skäl, och hur sådana skäl förhåller sig 
till elevers rätt till placering i rimlig närhet till hemmet. 2) Punkt 9 under rubriken "Nacka 
kommun avstyrker följande förslag" utgår.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 5 november 2020 § 73 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 23 oktober 2020 
Bilaga Förslag till yttrande från Nacka kommun gällande SOU 2020:28 En mer 
likvärdig skola – reviderad i enlighet med föreslagna ändringar från utbildningsnämnden och 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade på följande förslag till beslut:  
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar 
utbildningsnämndens förslag till yttrande med följande tillägg 
 

1) Tillägg till sammanfattningen längst ned på s 2 
Nacka kommun avstyrker följande förslag: 
Att kötid inte längre ska kunna användas som urvalsgrund till fristående skolor (Avsnitt 
6.5.2) 
 

2) Nytt stycke förs in på s 10 före ”Möjlighet att överklaga skolplaceringar” 
Urvalsgrunden kötid för fristående skolor 
Grundregeln för fristående skolor är att vara öppna för alla elever, medan en kommunal 
huvudmans uppgift är att säkerställa placering för alla elever folkbokförda i kommunen. 
Det är således två olika grunder som en fristående och en kommunal huvudman har att 
utgå från och som gör det rimligt att urvalsgrunderna inte är fullt ut lika för en fristående 
och en kommunal skola.  
 
Eftersom närhetsprincipen inte är en självklar urvalsgrund för fristående skolor, utifrån 
deras öppenhetskrav, tillämpas ofta kötid istället. Utredningen föreslår dock att kötid som 
urvalsgrund tas bort, i syfte att minska skolsegregationen. Barn till välinformerade 
vårdnadshavare får större möjlighet att komma in på de mest populära fristående skolorna 
genom att de tidigt ställer sina barn i kö, enligt utredningen. Det problemet borde dock 
minska om aktivt skolval blir huvudregel i fler kommuner och om informationen om 
skolor till vårdnadshavare och elever förbättras, så som utredningen också föreslår. Att ta 
bort en urvalsgrund som är enkel att förstå, transparent och förutsägbar för 
vårdnadshavare och elever, till skillnad från lottning, kommer inte bidra till att en enda 
skola blir bättre och därmed inte heller till en mer likvärdig skola. Det som krävs är snarare 
att ansvarig huvudman ser över förutsättningarna för en skola som inte klarar sitt uppdrag. 
Staten har därtill verktyg att tillämpa om problemet är att en huvudman brister i sitt 
ansvarstagande. Mot ovanstående bakgrund avstyrker Nacka kommun förslaget om att 
kötid inte längre ska vara en tillåten urvalsgrund till fristående skolor.  
 

3) Nytt stycke förs in längst ned på s 11 (om Skolans finansiering):  
Det är främst kommuner i Stockholmsregionen, bl a Nacka, som skulle drabbas hårt av 
denna omfördelning. Vi skulle straffas för att målmedvetet ha arbetat för att motverka 
skolsegregation och skapa hög kvalitet för alla elever, det är en orimlig och oacceptabel 
konsekvens.   
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4) Nytt stycke förs in längst ned på s 5 (Om ”allsidig social sammansättning”) 
Därutöver anser Nacka kommun att den föreslagna lagregleringen skapar ny osäkerhet för 
kommunerna om vad som ska anses vara tillräckliga åtgärder för att man ska ha fullgjort sin 
uppgift. Det framgår överhuvudtaget inte hur Skolinspektionen kommer att göra tillsyn av 
kommunernas arbete på detta område och på vilka grunder man eventuellt kan rikta 
kritik.” 
 
I ovanstående yrkande instämde Hans Peters (C) och Karin Teljstedt (KD).  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – ovanstående yrkande 
från Mats Gerdau m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Vänsterpartiet tycker att det är svårt att ta ställning till förslag om minskad skolsegregation 
när man inte tar tag i grundproblemet, kommersialiseringen av skolväsendet. Det framgick 
tydligt i SOU 2016:78 Ordning och reda i välfärden att företags rätt till att ta ut vinster i 
välfärden driver på en allt mer ökad segregation. Vi ser de föreslagna åtgärderna som 
otillräckliga så länge det är tillåtet att ta ut vinster på bekostnad av elevernas undervisning.” 
 
- - - - - 
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§ 158 KFKS 2020/597 

Remiss – Gemensamt ansvar – en modell för planering 
och dimensionering av gymnasial utbildning, SOU 
2020:33 
Yttrande till utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över Gemensamt ansvar – en modell för planering och 
dimensionering av gymnasial utbildning, SOU 2020:33 enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelse den 10 
november 2020. 
 

Ärende 
En av regeringen utsedd särskild utredare har i betänkandet Gemensamt ansvar – en modell för 
planering och dimensionering av gymnasial utbildning, SOU 2020:33 föreslagit en modell för 
planering och dimensionering av gymnasial utbildning. Förslagen innebär en ökad statlig 
styrning som ska genomföras i två steg. Staten ska besluta om ramar för utbildningarna 
som kommuner och enskilda anordnare ska hålla sig inom. Förslagen innebär också en 
ambition att bredda utbudet och öka tillgången av yrkesutbildning i kommunal 
vuxenutbildning på gymnasial nivå. 
 
Av förslagen till yttrande över betänkandet avstyrks bland annat de förslag som innebär en 
ökad statlig styrning för gymnasieskolan, inskränkning av elevernas valfrihet och 
kommunernas självstyre. Förslag som rör bättre och relevant information om 
utbildningarna till eleverna, införande av schablonbelopp, beräkningsgrund för 
interkommunal ersättning samt förändrad lagstiftning avseende sekretessbestämmelser 
tillstyrks. För komvux tillstyrks att kompensation för de statligt framtagna sammanhållna 
yrkesutbildningarna ska ges via de generella statsbidragen, men förslagen gällande 
obligatoriska samverkansavtal och erbjudande av alternativplats inom vuxenutbildningen 
avstyrks.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 10 
november 2020  
Bilaga 1 Gemensamt ansvar, SOU 2020:33 – utredningens direktiv och förslag i 

korthet 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från arbets-och företagsnämnden den 28 oktober 2020 § 51 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 5 november 2020 § 74 
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Bilaga 4 Förslag till yttrande över Gemensamt ansvar - en modell för planering och 
dimensionering av gymnasial utbildning, SOU 2020:33 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
utbildningsenheten.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och utbildningsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Det är viktigt också att balansen blir bättre så att inte viktiga program försvinner från 
skolorna genom optimering efter programpeng.” 
 
- - - - - 
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§ 159 KFKS 2020/943 

Remiss – Bygga, bedöma, betygssätta – betyg som bättre 
motsvarar elevernas kunskaper SOU 2020:43 
Yttrande till utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta utbildningsnämndens 
förslag till yttrande enligt bilaga till tjänsteskrivelsen. 
 

Ärende 
Regeringens särskilda utredare har överlämnat betänkandet SOU 2020:43 Bygga, bedöma, 
betygssätta med förslag till bland annat en ämnesutformad gymnasieskola och 
kompensatorisk betygssättning i grundskolan, grundsärskolan, gymnasieskolan, 
gymnasiesärskolan och komvux. Nacka är inte remissinstans men har valt att inkomma 
med remissvar på betänkandet. Utbildningsnämnden ställer sig positiv till förslagen om 
införande av ämnesbetyg i gymnasieskolan som bättre kan främja elevers djuplärande, 
kunskapsutveckling och motivation. Ämnesbetyg kan förhoppningsvis också minska den 
upplevda stressen hos eleverna. Utbildningsnämnden ställer sig också positiv till införande 
av kompensatorisk betygssättning som bättre ska spegla elevernas kunskaper och få en 
större legitimitet. Utbildningsnämnden anser dock inte att införandet av ytterligare 
betygssteg för de elever som inte nått godkänt-nivån är till fördel för dem, utan kan istället 
upplevas som än mer stigmatiserande för de elever som inte når upp till det föreslagna Fx-
steget utan betygssätts till F. Lärarna har ett uppdrag att kommunicera kunskapsnivån med 
vårdnadshavare och elever. De elever som riskerar att inte nå godkänt-nivån får 
information om hur de ligger till och vad som krävs av dem för att uppnå godkänt. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 5 november 2020, § 75 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 23 oktober 2020 
Bilaga 1 SOU 2020:43 Bygga, bedöma, betygssätta - utredarens förslag i korthet 
Bilaga 2 Förslag till yttrande över SOU 2020:43 Bygga, bedöma, betygssätta 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till förslaget 
från utbildningsnämnden.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
utbildningsnämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 160 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen förslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige noterar att föreningarna redan behöver följa 
Europakonventionen då den är inkorporerad i svensk lag, samt att riktlinjerna för 
lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger uthyrning till politiska partier i mån 
av plats. 

2. Kommunfullmäktige noterar att det är möjligt för politiska partier att hyra lokal av 
de föreningar och kulturhus som har kommunala upplåtelseavtal. I övrigt avslår 
kommunfullmäktige förslaget om att kommunen ska villkora beviljandet av 
föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr ut sina egna lokaler ska vara 
skyldiga att hyra ut till politiska partier. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen ska avkräva alla bidragssökande föreningar en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 
av Europakonventionen för mänskliga rättigheter. I motionen föreslås även att alla 
bidragssökande föreningar som hyr ut lokaler lämnar en skriftlig förhandsförsäkran om att 
föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med representation i Nacka 
kommunfullmäktige och/eller riksdagen, utan åtskillnad relativt andra hyresgäster. 
 
Ärendet är berett i kulturnämnden och fritidsnämnden som båda föreslår att motionen 
avslås bland annat mot bakgrund att Europakonventionen är inkorporerad i svensk lag 
varför föreningar har att följa denna lag liksom andra lagar i Sverige, samt mot att 
kommunen ej har rådighet över föreningars egna lokaler. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att föreningarna redan idag behöver följa 
Europakonventionen och att riktlinjerna för lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger 
uthyrning till politiska partier i mån av plats. Att däremot avkräva bidragssökande 
föreningar som hyr ut lokaler en försäkran om att hyra ut till just politiska partier bedöms 
som alltför långtgående, då det inte är en kommunal angelägenhet att styra hur föreningar 
hyr ut sina egenägda lokaler. Däremot kan det konstateras att föreningar och kulturhus som 
har kommunala upplåtelseavtal ska hyra ut lokaler till politiska partier. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår därför stadsledningskontoret att kommunfullmäktige noterar att det är 
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möjligt för politiska partier att hyra lokal av de föreningar och kulturhus som har 
kommunala upplåtelseavtal. I övrigt förslås att kommunfullmäktige avslår förslaget om att 
kommunen ska villkora beviljandet av föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr 
ut sina egna lokaler ska vara skyldiga att hyra ut till politiska partier. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 
november 2020 
Bilaga 1 Motion – Föreningarnas värdegrund (SD) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 25 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020 § 27 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och kultur- 
och fritidsenheten. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten– och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 161 KFKS 2019/926 

Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram 
Motion den 7 oktober 2019 av Louise Ollivier (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att intentionerna i motionen 
uppfylls.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen får i uppdrag att undersöka möjligheten till ett 
lokalhistoriskt konst- och bildprogram på olika platser där bilder och förklaringar kan ge 
perspektiv på platsen. Programmet skulle också kunna kompletteras med information 
nåbar via QR-kod.  
 
I Nacka kommun kan medborgare ta del av historiska bilder och berättelser via Nackas 
lokalhistoriska arkiv. I enhetens utredning noteras att kulturhuset Dieselverkstaden givits i 
uppdrag att undersöka förutsättningarna för att genomföra ett mindre pilotprojekt inom 
befintligt avtal om att förvalta och tillgängliggöra det lokalhistoriska arkivet.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 54 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 28 september 2020  
Bilaga Motion - Lokalhistoriskt konst- och bildprogram (MP) 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget i motionen.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från kulturnämnden mot Mikael Carlssons yrkande, och fann 
att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från kulturnämnden.  
 
- - - - - 
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§ 162 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att införa en policy för besök i de 
kommunala skolorna respektive för besök på andra kommunala arbetsplatser. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en policy för att belysa de grunder 
rektorer kan luta sig mot för att neka eller bevilja besök av utomstående som inte anses dela 
värdegrunden hos skolan samt motsvarande policy för besök hos andra kommunala 
arbetsplatser. 
 
Enligt de lagregler och grunder för urval som finns idag kan en skola inte avgränsa en 
inbjudan till politiska partier på grund av vissa partiers åsikter skulle strida mot skolans 
värdegrund. Detta även med utgångspunkt i den grundlagsskyddade yttrandefriheten och 
objektivitetsprincipen. Det har inte framkommit annat än att Välfärd skolas rektorer anser 
att de redan idag har lagstöd och riktlinjer som ger stöd i deras beslut när det gäller att ta 
emot eller neka besökare. 
 
Vad gäller studiebesök hos andra kommunala arbetsplatser bedömer stadsledningskontoret 
att detta inte har upplevts som ett problem i verksamheterna och det bedöms därför inte 
föreligga något behov en policy. Det är upp till respektive chef att bedöma om och när ett 
studiebesök är lämpligt. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår stadsledningskontoret att motionens bägge att-satser 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 oktober 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 

september 2020, § 52, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motion – Policy för demokratiska samtal (S) 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade; med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i motionen.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten mot 
Khashayar Farmanbars yrkande, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
förslaget från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten.  
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan bifaller motionens innehåll om att utarbeta en gemensam policy för besök 
utifrån av t ex ett politiskt parti i skolor samt klargörande av detta och om vilka grunder 
som är acceptabla. Det är själva grunden för den demokratiska fostran som är ett stort 
uppdrag för utbildningsväsendet och då speciellt angeläget på gymnasienivå. Principen för 
politiska besök borde gälla de demokratiska partier som är invalda i respektive kommun.” 
 
- - - - - 
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§ 163 KFKS, 2019/1176 

Motion – Elektronisk pornografiblockering i kommunala 
miljöer 
Motion den 16 december 2019 från Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen att Nacka kommun ska upphandla 
och implementera elektroniska lösningar för pornografiblockering i alla datanätverk 
i alla kommunala skolor. Kommunfullmäktige noterar det arbete som fortsatt pågår 
med att förhindra att barn och unga utsättas för pornografiskt innehåll på internet. 
Kommunfullmäktige noterar även att det sker en fortsatt bevakning av den 
hemställan från Sveriges Kommuner och Regioner som lämnats till regeringen om 
förtydligad lagstiftning när det gäller frågan om webbfilter inom skolväsendet. 
 

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen att Nacka kommun ska påtala 
behovet av elektroniska lösningar för pornografiblockering i alla datanätverk i alla 
skolor i kommunen med privat anordnare och införa krav på sådana lösningar i 
samband med alla kommande upphandlingar. Kommunfullmäktige noterar att 
kommunala och fristående huvudmän själva beslutar om det ska införas eventuell 
pornografiblockering i datanätverk utifrån sina bedömningar av behov samt att 
fristående skolverksamhet inte upphandlas. 

 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun ska upphandla och implementera elektroniska 
lösningar för pornografiblockering i alla datanätverk i kommunala skolor samt att 
kommunen ska påtala behovet av sådana lösningar i skolor med privat anordnare och 
införa krav på sådana lösningar i kommande upphandlingar. Motionen har behandlats av 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden. Båda instanserna föreslår 
att motionens förslag avslås, med notering om det arbete som redan pågår i kommunens 
skolor och om den fortsatta bevakning som finns av den hemställan som Sveriges 
Kommuner och Regioner lämnat till regeringen om förtydligad lagstiftning gällande 
webbfilter inom skolväsendet. Notering lämnas också om att det är skolhuvudmännen 
själva som bedömer behov av sådana lösningar inom sina skolor och att kommunen inte 
upphandlar fristående skolverksamhet. Den samlade bedömningen är därför att avslå 
motionen, med ovan nämnda noteringar. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 6 
november 2020 
Bilaga 1 Motion – Elektronisk pornografiblockering i kommunala miljöer (SD) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 22 september § 51 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 13 

maj 2020 § 26 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från stadsledningskontoret och utbildningsenheten mot 
Mikael Carlssons yrkande, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
förslaget från stadsledningskontoret och utbildningsenheten.  
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ställer sig positiv till motionen och anser att ett elektroniskt pornografifilter 
kan vara ett bra komplement till övriga åtgärder som görs för att skydda barnen från bl.a 
våldsporr. Vi vill vara tydlig med att installerandes av en elektronisk porrblockering inte ska 
ses som en ersättning för något annat som skolorna gör när det gäller sexualupplysning och 
det arbete emot skadlig pornografi som redan idag bedrivs. Vi är också medvetna om att ett 
system inte är hundraprocentigt men vi anser ändå att det skulle försvåra tillgången till 
pornografi under t.ex. skoltid och genom det anser vi att det är värt denna investering.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Det är lättare sagt än gjort att åstadkomma ett effektivt porrfilter. Förutom att det är dyrt 
så är det ineffektivt och hindrar i alltför liten grad att eleverna verkligen exponeras för 
pornografi på nätet.   
Det finns dock ändå skäl att överväga att installera porrfilter. Det kan ha en normerande 
effekt. Det blir ett budskap från vuxenvärlden att pornografi inte är lämpligt. Dessutom 
hindrar det trots allt en hel del pornografi från att dyka upp på skärmen.   
Med den målsättningen måste ett porrfilter inte hundraprocentigt hindra all pornografi, det 
skulle räcka att nå en bit. Vi ser därför fram emot SKR:s utredning och är i dagsläget 
positivt inställda till att, om det finns en rimlig chans, installera det i kommunens skolor.” 
  
- - - - - 
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§ 164 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar information, om möjligheten för barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
för våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skyddsbedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt för att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten för barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
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enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 

42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 

inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion – Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan 

vårdnadshavare 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslaget i motionen.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten 
mot Khashayar Farmanbars yrkande, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 
 
- - - - - 
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§ 165 KFKS 2020/329 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum 
Motion den 20 april 2020 av Mikael Carlsson och YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna i motionen är uppfyllda eftersom 
kommunen redan bedriver ett arbete för en långsiktig lokallösning för Fisksätra Folkets 
hus. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen garanterar Fisksätra Folkets Hus 
lokaler motsvarande minst de gamla lokalerna i skolan, förhandlar med Stena om att ge 
plats för dessa lokaler i Fisksätra centrum samt tar initiativ till och stödjer en projektering 
av lokalerna i samarbete med föreningen, biblioteket, Stena m.fl. Ärendet har beretts 
tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden den 20 
oktober 2020. Kulturnämnden hyrde tidigare kulturhuslokaler i en del av byggnaden på 
fastigheten Nacka Erstavik 26:248 (Fisksätraskolan). I september 2019 överlät Nacka 
kommun fastigheten och kulturhuslokalerna flyttade till tillfälliga lokaler i anslutning till 
Fisksätra Centrum i juni 2020. I samband med överlåtelsen kom kommunen och Stena 
Fastigheter överens om att initiera ett arbete gällande kommunens långsiktiga behov av 
kulturhus i Fisksätra. Dessa diskussioner påbörjades under våren 2020 och pågår alltjämt. 
Målet med arbetet är att skapa ändamålsenliga lokaler för en bred kulturverksamhet där 
lokalerna ska vara verksamhetsanpassade och kunna samnyttjas effektivt och bokas av en 
mångfald aktörer som vill bedriva kulturverksamhet i Fisksätra. Mot bakgrund av ovan 
föreslås att kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen, och att motionen med detta är färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Motion - Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 56 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
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Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från enheten för fastighetsförvaltning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från enheten för fastighetsförvaltning mot Mikael Carlssons 
yrkande, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från enheten för 
fastighetsförvaltning. 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Nackalistan lyfter i sin motion viktiga frågor. Men de slår in öppna dörrar. Precis detta 
sker redan i det arbete som kommunen gör tillsammans med Stena fastigheter.  
Däremot finns det en annan aspekt som inte berörs, varken i motionen eller i 
motionssvaret. Vi vill därför peka på vikten av att stödja det arbete som Fisksätra Folkets 
hus gör genom att stötta företagande bland Fisksätrabor, inte minst invandrare. Många 
invandrare har en tradition av företagande, men vet inte hur de ska gå till väga i sitt nya 
land. Att som Fisksätra Folkets hus, stötta företagandet ger fina möjligheter till egen 
försörjning för nyanlända.  
Det ligger såväl i kommunens, som i Stena fastigheters intresse att planera lokaler som 
underlättar för Folkets hus att fortsätta med detta arbete.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
"V anser att det finns uppenbara problem med den pågående behovsutredningen och 
projekteringen för kulturlokaler i Fisksätra. Att Multihallen, ett projekt som redan mötts av 
massiv kritik från idrottsföreningarna då det inte motsvarar de reella behoven för 
idrottsverksamheten i området dessutom ska husera dansverksamhet, fritidsgård och 
lokaler för annan kulturverksamhet ter sig inte som en rimlig lösning. Det är heller inte 
klart för oss hur en lokal av den här arten kan verkamhetsanpassas för både kultur- och 
idrottsaktiviteter. Dans kräver spegelväggar, som inte är lämpliga i lokaler avsedda för 
bollsport eller vissa former av kampsport - som å sin sida kräver golvmattor som är 
besvärliga att ta fram och ställa undan. Teaterprojekt kräver omfattande riggning för 
repetitioner och föreställningar, och det är ohållbart att begränsa sådan verksamhet till 
förutsättningar som tillåter nedmontering varje kväll för att möjliggöra idrottsutövande 
nästa morgon. Vi ska inte heller ställa ungdomars kulturengagemang mot deras 
idrottsutövande - idrottsföreningarna ska inte behöva frukta att deras lokalbehov inte kan 
tillgodoses om kulturverksamheterna lyckas för bra med sin rekrytering, och vice versa. 
Därmed vore det i linje med NLs motion rimligare att utreda projektering av ett renodlat 
kulturhus i Fisksätra, där man kan husera Folkets hus och andra kulturverksamheter i 
ändamålsenliga lokaler. Det är som vi ser det en förutsättning för effektivt samnyttjande av 
dessa lokaler för bred kulturverksamhet. Vidare skulle en fristående idrottsanläggning och 
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ett fristående kulturhus ha bättre förutsättningar att på egen hand möta utmaningen att 
serva hela kommunens medborgare." 
 
- - - - - 
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§ 166 KFKS 2020/457 

Motion – Träningsbana för cricket 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen på så sätt att kultur- och fritidsdirektören 
ges i uppdrag att utreda möjligheten till att anlägga en träningsbana för cricket inom 
Fisksätra IP. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna till att anlägga en 
träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Motionen har behandlats av fritidsnämnden 
den 23 september 2020 som beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla förslagen i 
motionen på så sätt att kultur- och fritidsdirektören får i uppdrag att utreda möjligheten att 
anlägga en träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i lämpligheten att utreda förslaget inom Fisksätra IP och att 
effektivisera ytorna runt befintlig bollplan. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och planenheten, daterad den 
17 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 23 september 2020 § 78 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse från kultur-och fritidsenheten, den 1 september 2020 
Bilaga 3 Motion – Träningsbana för cricket (S) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling och planenheten.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling och planenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 167 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning och förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna pekar på att Nacka kommun har infört en modell med flera privata aktörer 
som levererar välfärdstjänster, och att kommunen i och med detta har försökt reglera bort 
sitt ansvar för att verksamheten bedrivs med rimliga förutsättningar. Motionärerna menar 
att det inte finns några krav gällande personalens villkor i avtalen med kommunen, och att 
det inte finns några riktlinjer om att fullfölja utbetalningar som ställts in till följd av 
pandemin. Motionärerna vill därför att kommunens kulturavtal ska förstärkas med en 
krisklausul som säkerställer ett ansvarsfullt agerande mellan kommunen och 
kulturaktörerna. Vidare vill motionärerna att kommunens avtal med externa aktörer 
förutsätter bra villkor för de som anlitas i verksamheterna.  
 
I avtalen med driftsaktörerna inom kulturnämndens ansvarsområde regleras 
arbetsmiljöansvaret. Lagar, kommunala beslut och riktlinjer ska efterlevas och avvikelser 
som påverkar verksamheten ska snarast meddelas till kommunen. Enligt avtal förbinder sig 
leverantörerna att förebygga skador och tillbud som kan drabba personal. Leverantörerna 
förbinder sig även att ha erforderliga försäkringar för sin verksamhet. Kulturnämndens 
bedömning är att ovan regleringar i avtalen ger förutsättningar för bra arbetsvillkor.  
 
Det är svårt att definiera och avtala om kriser, därför bör man inte på förhand definiera vad 
som utgör en kris, utan snarare hänvisa till oförutsedda händelser som medför att endera 
parten inte har möjlighet att uppfylla avtalet med rimliga medel och resurser. Det vanliga är 
därför att man avtalar om "force majeure", det vill säga oförutsedda och extraordinära 
händelser som inverkar på möjligheterna att uppfylla ett avtal. I nämndens driftsavtal som 
upphandlats avtalas om "force majeure", vilket bedöms tillräckligt i händelse av kris. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 55 
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Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 6 oktober 2020 
Bilaga Motion - Inför krisklausuler i kulturavtalen (S) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från kulturnämnden mot Khashayar Farmanbars yrkande, 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från kulturnämnden. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
  



 
52 (57) 

 24 november 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 168 KFKS 2020/enl. tabell 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
16 november 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 16 
november 2020, enligt tabell nedan.  
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 16 november 2020 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning.  
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning.  
 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 16 november 2020 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Inför en koldioxidbudget i 
Nacka 
Motion av Espen Bjordal m.fl. (S) 

KFKS 
2020/1045 

KS KSMU 

Motion – Barns delaktighet i beslut som 
rör dem själva och beaktande av barns 
bästa Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1046 

KS KSAU 

Motion – Inrätta föreningsstöd för öppen 
och avgiftsfri lovverksamhet  
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1047 

KUN, FRN 
och KS 

KSAU 

Motion – Förnya alkoholpolitiska 
programmet  
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1048 

KS och 
SOCN 

KSAU 

Motion – Förtydligande av Program för 
konst och kultur i det offentliga rummet 
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1049 

KUN och 
KS 

KSAU 

Motion – Inrätta bemannad parklek i 
Braxenparken och utred vidare behov av 
bemannade parklekar i kommunen 

KFKS 
2020/1050 

NTN och 
FRN 

KSAU 
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Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

Motion – Inventera vilka föreningar och 
organisationer inom kommunen som tar 
emot och erbjuder stöd till personer med 
funktionsvariationer 
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1051 

FRN och 
KUN  

KSAU 

Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1052 

KS KSVU 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1053 

KS  KSVU  
 
KSMU 

Motion – NPF-säkra Nackas skolor 
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1054 

KS  KSVU 
 
KSAU 

Motion – Kommunövergripande plan för 
att motverka hemlöshet 
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1055 

AFN, 
SOCN och 
KS 

KSAU 

Motion – Tillsyn av privata anordnare  
Motion av Tomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

KFKS 
2020/1056 

KS  
 

KSAU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 november 
2020 väcktes 12 motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 
motioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 november 2020 
Bilaga 1 Motion – Inför en koldioxidbudget i Nacka 
Bilaga 2 Motion – Barns delaktighet i beslut som rör dem själva och beaktande av 

barns bästa 
Bilaga 3 Motion – Inrätta föreningsstöd för öppen och avgiftsfri lovverksamhet 
Bilaga 4 Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
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Bilaga 5 Motion – Förtydligande av Program för konst och kultur i det offentliga 
rummet 

Bilaga 6 Motion – Inrätta bemannad parklek i Braxenparken och utred vidare behov 
av bemannade parklekar i kommunen 

Bilaga 7 Motion – Inventera vilka föreningar och organisationer inom kommunen 
som tar emot och erbjuder stöd till personer med funktionsvariationer 

Bilaga 8 Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Bilaga 9 Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Bilaga 10 Motion – NPF-säkra Nackas skolor 
Bilaga 11 Motion – Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet 
Bilaga 12 Motion – Tillsyn av privata anordnare 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
  



 
55 (57) 

 24 november 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 169 KFKS 2020/1070 

Anställning av stadsdirektör 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anställa Victor Kilén som stadsdirektör  
i Nacka kommun. Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om 
rekryteringsprocessen och anställningsvillkoren till protokollet. Beslutet förklaras 
omedelbart justerat. 
 
Beslutet fattas med stöd av punkten 7.1 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Rekrytering av ny stadsdirektör har genomförts mot bakgrund av att kommunens 
nuvarande stadsdirektör kommer att gå i pension. Ett rekryteringsbolag har anlitats för 
search av kandidater och för att genomföra verksamhetsanalys som underlag för kandidat-
presentation, kravprofil och annonsering av tjänsten. I verksamhetsanalysen utkristal-
liserades stadsdirektörens uppdrag och väsentliga fokusområden för att realisera Nackas 
mål och prioriteringar. Efter en gedigen rekryteringsprocess har den kandidat som bäst 
bedöms motsvara kravprofilen intervjuats av kommunstyrelsens presidium. 
Bakgrundskontroll har därefter genomförts utifrån riskprofil och en 
säkerhetsprövningsintervju har genomförts. Fackliga organisationer har tagit referenser och 
Victor Kilén har därefter intervjuats av fackliga företrädare och direktörer. 
Kommunstyrelsens ordförande har, efter samråd med 1:e och 2:e ordförande i 
kommunstyrelsen, initierat förhandling med Victor Kilén om anställningsvillkoren. Victor 
Kilén arbetar som kommundirektör i Vallentuna kommun och kan tillträda tjänsten som 
stadsdirektör i Nacka kommun senast den 31 maj 2021. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 23 november 2020  
Bilaga 1 Verksamhetsanalys inkl. kravprofil för tjänsten som stadsdirektör  
Bilaga 2 Anställningsavtal 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Mats Gerdau 
(M), bifall till förslaget från stadsledningskontoret.  
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 170 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
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